
Protokol Nr 11/14

z II sesji VII kadencji Rady Gminy Klukowo
odbytej w dniu 19 grudnia 2014 roku.

Obrady II sesji Rady Gminy Klukowo rozpoczeto o godzinie 1015
i trwaly do godziny 1330.
Miejsce obrad Gminny Osrodek Kultury w Klukowie ul. Mazowiecka 14.
Radni obecni na sesji zgodnie z zal^czon^ list^ obecnosci ( zalacznik nr 1).
1. Radoslaw Antonczuk

2. Borek Jan Stanislaw

3. Grzegorz Guzowski
4. Czeslaw Korytko
5. Tadeusz Ksepka
6. Zbigniew Kuzminski
7. Stanislaw Mazur

8. Wojciech Murawski
9. Wieslaw Olszewski

10. Joanna Porucznik

11. Andrzej Tyminski
12. Piotr Tyminski
13. Rafal Waszczuk

14. Szymon Widurski
15. Henryk Wieslaw Wlostowski.
Ponadto w obradach sesji udzial wzieli:
1. Piotr Uszynski - Wojt Gminy,
2. Henryka Szklaruk - Sekretarz Gminy,
3. Anastazja Regina Krystosiak- Skarbnik Gminy,
4. Urszula Zgiet - pracownik Urzedu Gminy.
Goscie zaproszeni zgodnie z lista obecnosci ( zalacznik nr 2)
1. Jerzy Leszczynski - Czlonek Zarzadu Wojewodztwa Podlaskiego,
2. Mariola Niemyjska - Radna Powiatu Wysokomazowieckiego,
3. Jan Stanislaw Pietka - Kierownik GOPS,
4. Pawel Klepacki - Dyrektor Zespolu Szkol w Klukowie,
5. Hanna Konopka - Dyrektor SP w Kuczynie,
6. Leszek Kolinski - Dyrektor GOK.
Na sesje przybyli soltysi z 18 wsi wg listy obecnosci zal^czonej do protokolu
(zalacznik nr 3)
Porzqdek obrad sesji:

1. Otwarcie sesji.
2. Przyjecie porz^dku obrad.
3. Zlozenie slubowania radnego gminy.
4. Przyjecie protokolu z I sesji Rady Gminy Klukowo.
5. Wyst^pienie gosci zaproszonych.
6. Sprawozdanie Wojta Gminy z dzialalnosci za okres miedzy sesjami.
7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Uchwala w sprawie powolania Komisji Rewizyjnej.
9. Uchwala w sprawie powolania Komisji Budzetu i Finansow.
10. Uchwala w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wojta Gminy.
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11. Uchwala w sprawie zwolnien w podatku od nieruchomosci.
12. Uchwala w sprawie obnizenia ceny skupu zyta do celow wymiaru podatku rolnego.
13. Uchwala w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Zgromadzenia w

Miedzygminnym Zwiazku Wodoci^gow i Kanalizacji w Lomzy.
14. Uchwala w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2014 r.
15. Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2014 r.
16. Zapytania i wolne wnioski.
17. Zamkniecie obrad sesji.

Pkt 1. Otwarcie sesji.
Sesje otworzyl i prowadzil Przewodnicz^cy Rady Gminy pan Tyminski Andrzej.
„Otwieram II sesj§ Rady Gminy Klukowo"
Powital przybylych na sesje pania^ i panow Radnych Gminy Klukowo, pana Piotra
Uszyhskiego - Wojta Gminy, gosci zaproszonych: pana Jerzego Leszczyhskiego -
Czlonka Zarz^du Wojewodztwa Podlaskiego, Radnych Powiatu Wysokomazowieckiego -
pania_ Mariole Niemyjska^ i pana Andrzej a Lubowickiego, panie i panow soltysow Gminy
Klukowo, kierownikow i dyrektorow jednostek organizacyjnych gminy oraz pracownikow
Urzedu Gminy.
Przewodnicz^cy stwierdzil na podstawie listy obecnosci, ze w sesji uczestniczy 15
radnych, co stanowi kworum niezbedne do prowadzenia obrad sesji Rady Gminy Klukowo
oraz podejmowania prawomocnych uchwal.
Pkt 2. Przyjecie porzqdku obrad.
Przewodnicz^cy oswiadczyl, ze porz^dek obrad zostat radnym przedstawiony w
zawiadomieniu o zwolaniu sesji. Nikt z radnych nie zglosil zmian w porzqdku obrad.
Przewodniczaxy przeprowadzil glosowanie.
W glosowaniu udzial wzielo 15 radnych, „za" przyjeciem w przedstawionym brzemieniu
porz^dku obrad glosowalo 15 radnych.
Przewodniczaxy stwierdzil, ze porz^dek obrad zostal przyjety jednoglosnie.
Pkt 3. Zlozenie slubowania radnego gminy.
Przewodniczqcy poinformowal, ze na pierwszej sesji podczas skladania slubowania byl
nieobecny pan Borek Stanislaw,w zwiazku z tym jest zobowi^zany do zlozenia slubowania
w dniu dzisiejszym. Poprosil wszystkich o powstanie, a radnego o odczytanie tresci roty
slubowania.

Przewodniczacy wreczylradnemu zaswiadczenie o wyborze na Radnego Gminy Klukowo.
Zaswiadczenie - zalacznik nr 4.
Pan Borek Stanislaw odczytal Rote slubowania: "Wiemy Konstytucji i prawu
Rzeczypospolitej Polskiej, slubujg uroczyscie obowiqzki radnego sprawowac godnie,
rzetelnie i uczciwie, majqc na wzgledzie dobro mojej gminy ijej mieszkancow, slubuje,
Tak mi dopomoz Bog".
Pkt 4. Przyjerie protokolu z I sesji Rady Gminy.
Przewodniczacy odczytal informacje o protokole z poprzedniej I sesji Rady Gminy
Klukowo z dnia 27 listopada 2014 r. Protokol z sesji wraz z kompletem dokumentow
wylozony byl do wgladu i kazdy z mieszkancow mogl siezapoznac z jego tresci^.
Uwag doprotokolu niezgloszono. Protokol zostat przyjety bezglosowania - na podstawie
§41 ust. 6 Statutu Gminy.
Pkt 5. Wystqpienie gosci zaproszonych.
Przewodniczacy udzielil glosu panu Leszczyhskiemu Jerzemu - Radnemu Sejmiku
Wojewodztwa Podlaskiego. Pan Leszczyhski podziekowal przewodnicz^cemu za
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zaproszenie oraz mieszkancom Gminy Klukowo za glosy poparcia w wyborach
samorz^dowych i udzielony kredyt zaufania. Zapewnil o owocnej wspolpracy z
samorz^dem Gminy Klukowo. Zwracajqc sie do Radnych Gminy i Radnych Powiatu
pogratulowal im wyboru i uzyskania mandatu Radnego. Wojtowi Gminy, gratulujac
wyboru, zyczyl wielu sukcesow i satysfakcji w pracy, zapewniaj^c jednoczesnie, ze jako
mlody czlowiek jest doswiadczony i przygotowany do pracy w gminie, a podjete wyzwanie
wykona nalezycie.
Pan Leszczyhski poinformowal, ze objaj funkcje Czlonka Zarz^du a Marszalkiem
Wojewodztwa Podlaskiego jest pan Mieczyslaw Baszko.
Czlonek Zarz^du poinformowal o zadaniach, jakim bedzie zajmowal sie w Urzedzie
Marszalkowskim, a miedzy innymi: Programem Rozwoju Obszarow Wiejskich,
DepartamentemRolnictwa i ObszarowRybackichoraz DepartamentemMienia i Geodezji.
Swym dzialaniem bedzie wspieral dzialania Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji
Rolnictwa oraz nadzoruje prace Wojewodzkiego Osrodka Doradztwa Rolniczego w
Szepietowie oraz Wojewodzki Zarzad Melioracji i Urzqdzeh Wodnych w Bialymstoku.
W planie realizacji inwestycji dotyczacych naszego powiatu jest realizacja inwestycji
drogowych; drogi wojewodzkiej z Wysokiego Maz. do Bialegostoku oraz ukohczenie
drogi z Ciechanowca do Siemiatycz. Samorz^d Wojewodzki dysponuje wlasnym
skromnym budzetem, jednak duzq czesc srodkow otrzymuje z zewnajxz, s^ to dotacje w
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego w ramach Programu Rozwoju Obszarow
Wiejskich - Odnowa wsi, z tego tytulu duza czesc srodkow trafia do wsi, glownie na
budowe drog gminnych. Dofinansowanie na male projekty mozna uzyskac w ramach
„Lidera", realizowanego przez Lokalna^ Grupe Dzialania, ktorej Gmina Klukowo jest
czlonkiem.

Zwracaj^c sie do mieszkancow gm. Klukowo, ktorych wiekszosc jest rolnikami pan
Leszczyhski poinformowal, ze Program Rozwoju Obszarow Wiejskich jest rowniez
reahzowany przez ARiMR, ktora w przyszlym roku kontynuowac bedzie wsparcie
finansowe rolnikow przez realizacje programow, miedzy innymi: program srodowiskowy,
ONW i platnosc zwierzeca, modernizacje gospodarstw, premie dla mtodych rolnikow,
wsparcie malych gospodarstw. Pan Leszczyhski zwrocil uwage na potrzebe inwestowania
w przedsiebiorstwa dzialaj^ce na rzecz rolnictwa, jak tez w gospodarstwa rolne, aby byly
w coraz bardziej konkurencyjne aby mogly konkurowac na rynku unijnym i za granic^.
Pan Jerzy Leszczyhski zapewnil o wspieraniu samorz^du gminy Klukowo, jak rowniez
calego powiatu. Dodal ze Jestesmy skazani na siebie". Czasy dla samorzqdow s^ dobre,
bo pieniedzy bedzie, nalezy racjonalnie podchodzic by efekt byl lepszy a kondycja
finansowa samorzadow bedzie dobra. Doswiadczenie Marszalka nabyte w ARiMR,
znajomosc ludzi i ich problemow, pozwola^ na wspolne owocne dzialanie. Zostajcjc
Radnym otrzymuje sie duzy mandat zaufania i jednoczesnie przyjmuje sie
odpowiedzialnosc. Jest to trudne zadanie, ktore pan Leszczyhski bedzie sie staral wykonac
pracuj^c na rzecz spoleczehstwa. Marszalek, dziekuj^c za zaproszenie zyczyl sukcesow,
satysfakcji wpracy Radnym i Wojtowi. Wszystkim obecnym i mieszkancom Gminy zlozyl
zyczenia swi^teczne i noworoczne.
Przewodnicz^cy podziekowal i poprosil o pytania.
Pan Jan Stanislaw Pietka Kierownik GOPS, zapytal czy jest w planie przebudowa drogi
wojewodzkiej l^czcjcej powiat wysokomazowiecki z Bialymstokiem i w kierunku
Siemiatycz, czy bedzie realizowana nowa inwestycji - droga Lapy - Roszki-Wodzki.
Marszalek wyjasnil, ze wiekszosc drog prowadzonych przez Ciechanowiec jest drogami
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wojewodzkim. Pilna. potrzebe remontu wymaga droga z Ciechanowca wkierunku Malkini.
Droga Siemiatycze - Ciechanowiec, w najblizszej perspektywie przewidziana jest do
ukohczenia. Dla powiatu wysokomazowieckiego droga Sokoly - Bialystok bylaby
korzystniejsza, w planach jest kontynuacja remontu drogi w kierunku Roszki-Wodzki. Pan
Leszczyhski Jerzy, przedstawiajcjc plany na przyszlosc, stwierdzil, ze budowa lotniska
regionalnego w woj. Podlaskiem jest nieuzasadnione ekonomiczne i jego zdaniem nie
powinno bye budowane. Powstanie lotniska lokalnego w Bialymstoku ma sens i o ile
samorzad miasta przystapi do realizacji tej inwestycji, Urz<jd Marszatkowski moze
wspolfinansowac budowe. Dla wojewodztwa wazna^ inwestyejq jest modernizacja kolei.
Szybka kolej - trasa „Baltycka" - wspolnie z rzadem jest juz modernizowana na odcinku
Szepietowo - Malkinia. Przebudowa drogi dwupasmowej Nr „8" bedzie w tej kadencji
zakohczona, powstanie takze obwodnica Lomzy tzw. „Via Baltica".
Przewodniczacy podziekowal panu Leszczyhskiemu i oglosil 20 min przerwe.
Pkt 6. Sprawozdanie Wojta Gminyz dzialalnosci za okres miedzysesjami.
Sprawozdanie Wojta Gminy Klukowo z dzialalnosci za okresie miedzy sesjami
przedstawil pan Piotr Uszyhski.
( zalacznik nr 5 - sprawozdanie )
Pkt 7. Interpelacje i zapytania radnych.
Przewodniczacy zwrocil sie do radnych o zglaszanie interpelacji i zapytah.
Radni nie zglosili interpelacji.
Pkt 8 Uchwala w sprawie powolania Komisji Rewizyjnej.
Wzawiijzku z przygotowanym projektem uchwaly w sprawie powolania stalej Komisji
Rewizyjnej, Przewodniczacy zaproponowal, aby trzy osoby wchodzily wsklad Komisji.
Wniosek o trzyosobowy sklad Komisji zostal przyjety jednogtosnie. Przewodniczacy
poprosil o zglaszanie czlonkow do skladu Komisji Rewizyjnej.
Pan Tyminski Andrzej zglosil kandydature pana Tyminskiego Piotra, ktory wyrazil zgode
na kandydowanie. Pan Olszewski Wieslaw zglosil kandydature pana Ksepka Tadeusza,
ktory wyrazil zgode na kandydowanie. Pan Tyminski Piotr zglosil kandydature pana
Murawskiego Wojciecha, ktory wyrazil zgode na kandydowanie.
W zwiazku z brakiem kolejnych zgloszeh, Przewodniczacy poddal pod glosowanie
zgloszonych kandydatow.
Pan Tyminski Piotr otrzymal nastepujaca. ilosc glosow: "za" - 14, "przeciw" - 0,
"wstrzymuj^cych sie" - 1.
Pan Ksepka Tadeusz otrzymal nastepujaca ilosc glosow: "za" - 14, "przeciw" - 0,
"wstrzymujacych sie" - 1.
Pan Murawski Wojciech otrzymal nastepujcjccj ilosc glosow: "za" - 14, "przeciw" - 0,
"wstrzymujacych sie" - 1.
Przewodniczacy oglosil 15 minutow^ przerwe, a czlonkow Komisji poprosil o wybor
sposrod siebie przewodnicz^cego komisji.
Po przerwie pan Ksepka Tadeusz na Przewodniczaxego Komisji Rewizyjnej wskazal pana
Tyminskiego Piotra.

Przewodniczacy poprosil o glosowanie nad kandydature pana Tyminskiego Piotra na
Przewodniczcjcego Komisji Rewizyjnej. W wyniku glosowania kandydat uzyskal 14
glosow "za", jeden glos "wstrzymujcjcy sie".
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly wsprawie powolania Komisji Rewizyjnej, ze
wskazaniem nazwisk kandydatow.
Wglosowaniu udzial bralo 15 radnych, w wyniku glosowania projekt uchwaly uzyskal
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"za" - 15 glosow. Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala w sprawie powolania Komisji
Rewizyjne zostala podjeta jednoglosnie.
( zalqcznik nr 6 - Uchwala Nr 11/3/14 )
Pkt 9. Uchwala w sprawie powolania Komisji Budzetu i Finansow.
Przygotowany projekt uchwaly w sprawie powolania Komisji Budzetu i Finansow nie
uwzglednial liczby osob wchodz^cych w sklad Komisji. Przewodniczacy zaproponowal
trzyosobowy sklad Komisji, wniosek zostal przyjety jednoglosnie. Przewodniczacy
poprosil o zglaszanie czlonkow do skladu Komisji Budzetow i Finansow.
Pan Tyminski Piotr zglosil kandydature pana Korytko Czeslawa, ktory wyrazil zgode na
kandydowanie. Pan Korytko Czeslaw zglosil kandydature pana Mazura Stanislawa, ktory
wyrazil zgode na kandydowanie. Pan Olszewski Wieslaw zglosil kandydature pana
Wlostowskiego Henryka, ktory wyrazil zgode na kandydowanie.
W zwiazku z brakiem kolejnych zgloszeh, Przewodniczacy poddal pod glosowanie
zgloszone kandydatury.
Pan Mazur Stanislaw otrzymal nastepuj^cq ilosc glosow: "za" - 14, "przeciw" - 0,
"wstrzymujacych sie" - 1.
Pan Korytko Czeslaw otrzymal nastepujqca^ ilosc glosow: "za" - 14, "przeciw" - 0,
"wstrzymujacych sie" - 1.
Pan Wlostowski Henryk otrzymal nastepujaca ilosc glosow: "za" - 14, "przeciw" - 0,
"wstrzymujacych sie" - 1.
Przewodniczacy oglosil 15 minutow^ przerwe, a czlonkow Komisji poprosil o wybranie
sposrod siebie przewodnicz^cego Komisji.
Po przerwie pan Korytko Czeslaw na Przewodnicz^cego Komisji Budzetu i Finansow
wskazal pana Mazura Stanislawa.
Przewodniczacy poprosil o glosowanie nad kandydatury pana Mazur Stanislaw na
Przewodnicz^cego Komisji Budzetu i Finansow. W wyniku glosowania kandydat uzyskal
14 glosow "za", jeden glos "wstrzymuj^cy sie".
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly w sprawie powolania Komisji Budzetu i
Finansow, ze wskazaniem nazwisk kandydatow i poddal pod glosowanie.
W glosowaniu udzial wzielo 15 radnych w wyniku glosowania, projekt uchwaly uzyskal
"za" - 15 glosow.
Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala w sprawiepowolania Komisji Budzetu i Finansow
zostala podjeta jednoglosnie.
( zalacznik nr 7 - Uchwala Nr 11/4/14 )
Pkt 10. Uchwala w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wojta Gminy.
Projekt uchwaly w sprawie ustalenia wynagrodzenia wojta gminy uzasadnila pani
Sekretarz, ktora wyjasnila, ze wynagrodzenie wojta reguluje ustawa o pracownikach
samorzadowych oraz rozporzadzenie w sprawie wynagradzania pracownikow
samorzadowych. Wojtowi przysluguje wynagrodzenie zasadnicze w wysokosci od 4.200
zl do 5.900 zl, dodatek funkcyjny do 1.900 zl orazdodatek specjalny w wysokosci od 20%
do 40 % lacznego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Ponadto wojt
otrzymuje dodatek za wieloletnia prace oraz wynagrodzenie roczne.
Wojt pan Piotr Uszyhski, zwracaj^c sie do radnych, powiedzial, ze decydujqc sie na
funkcje wojta, nie liczyl na zyski finansowe. W zwiazku z wdrazaniem programu
oszczednosciowego, prosil o ustalenie minimalnego wynagrodzenia.
Pan Mazur Stanislaw zwrocil uwage, ze przez wojta „przemawia skromnosc" i chce
oszczedzac nawiasnym wynagrodzeniu, dodal, ze rada powinna wzi^c poduwage jak duze
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poparcie otrzymal obecny wojt od spoleczehstwa, ktore wybralo go na ten urz^d i
wnioskowal o przyjecie takiego samego wynagrodzenia jakie posiadal poprzedni wojt.
Pan Ksepka Tadeusz stwierdzil, ze rada stawia przed wojtem nowe zadania i
wynagrodzenie powinno bye proporcjonalne do oczekiwah.
Pan Tyminski Piotr zaproponowal wynagrodzenie zasadnicze w wysokosci 4.800 zl pan
Ksepka Tadeusz zaproponowal dodatek funkcyjny w wysokosci 1.800 zl pan Waszczuk
Rafal zaproponowal dodatek specjalny w wysokosci 30%. W zwiazku z brakiem innych
propozyeji, Przewodniczacy poddal pod glosowanie zaproponowane stawki, ktore zostaly
przyjete jednoglosnie.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly w sprawie ustalenia wynagrodzenia wojta
gminy z wyszczegolnieniem: wynagrodzenie zasadnicze w kwicie 4.800 zl, dodatku
funkcyjnego w kwocie 1.800 zl oraz dodatku specjalnego w wysokosci 30 %, tj. kwota
1.980 zl i poprosil o glosowanie.
W glosowaniu udzial wzielo 15 radnych w wyniku glosowania projekt uchwaly uzyskal
"za" - 15 glosow. Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala w sprawie ustalenia
wynagrodzenia wojta zostala podjeta jednoglosnie.
( zalacznik nr 8 - Uchwala Nr 11/5/14 )
Pkt 11. Uchwala w sprawie zwolnieh w podatku od nieruchomosci.
Przewodniczacy udzielil glosu pracownikowi urzedu pani Ewa Niewiarowskiej, ktora
uzasadniaj^c przygotowany projekt uchwaly, powiedziala, ze podczas kontroli RIO
obowiazuj^ca uchwala w sprawie zwolnieh w podatku od nieruchomosci z dnia 30
listopada 2004 r. zostala zakwestionowana przez inspektora ze wzgledu na zawarte w niej
zwolnienia przedmiotowo-podmiotowe. Rada Gminy moze dokonywac zwolnieh ale tylko
przedmiotowych, na podstawie art. 18 ust. 2 pkt. 8 ustawy o samorz^dzie gminnym i art. 7
ust. 3 ustawy o podatkach i oplatach lokalnych.
Do przedstawionego projektu uchwaly i uzasadnienia radni nie mieli pytah.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly w sprawie zwolnieh w podatku od
nieruchomosci i poddal pod glosowanie.
W glosowaniu udzial wzielo 15 radnych w wyniku glosowania projekt uchwaly uzyskal
"za" - 15 glosow. Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala w zwolnieh w podatku od
nieruchomosci zostala podjeta jednoglosnie.
( zalacznik nr 9 - Uchwala Nr 11/6/14 )
Pkt 12. Uchwala w sprawie obnizenia ceny skupu zyta do celow wymiaru podatku
rolnego.
Wojt poinformowal, ze zgodnie z Komunikatem Prezes Glownego Urzedu Statystycznego
z dnia 20 pazdziernika 2014 r. srednia cena zyta wynosi 61,37 zl za 1 dt, stanowia^
podstawe obliczania podatku rolnego na obszarze kraju. Wojt wnioskowal do Rady o
obnizenie ceny zyta do kwoty 55 zl za dt, co bedzie podstaw^ do obliczenia podatku
rolnego na 2015 rok na terenie gminy Klukowo.
Pan Waszczuk Rafal zwracajax sie do radnych, wnioskowal o pozostawienie stawki na
poziomie roku obecnego, tj. 52 zl za dt argumentuj^c, ze ceny sprzedawanych przez
rolnikow produktow nie wzrastaja_ i sytuacja w rolnictwie staje sie coraz trudniejsza.
Pan Mazur Stanislaw odnosz^c sie do zaproponowanej przez wojta stawki 55 zl oraz
radnego 52 zl poprosil o przedstawienie skutkow fmansowych dla gminy i podatnika z
zachowaniem tych dwoch wysokosci.
Pani Ewa Niewiarowska wyjasnila, ze przy stawce 55 zl/dt podatnik zaplaci 137, 50 zl z
ha przeliczeniowego, natomiast przy stawce 52 zl/dt podatnik placi 130 zl z ha
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przeliczeniowego. Roznica dla podatnika wynosi 7,5 zlz 1ha przeliczeniowego, dla gminy
natomiast dochod wzrosnie o 48.752 zl.

Przewodniczacy zapytal, o ile w zwiazku ze wzrostem stawki podatku moze wzrosnac
subwencja dla gminy.
Skarbnik wyjasnila, ze subwencja dla gminy jest liczona jako roznica dochodow
podatkowych najednego mieszkanca kraju w przeliczeniu dochodow jednego mieszkahca
danej gminy. Wzrost dochodu z podatku w 2015 r. bedzie mial skutek finansowy na
subwencje za 2017 r., co w chwili obecnej nie daje mozliwosci jasnego i precyzyjnego
wyliczenia.
Pan Mazur Stanislaw zwrocil sie do wojta o wyjasnienie, na co przeznaczone zostana^
pieni^dze z dochodu uzyskanego z ewentualnej podwyzki.
Wojt powiedzial, ze zwiekszone dochody w calosci zostanq przekazane na inwestycje
drogowe, pilna^ potrzeb^ jest naprawienie dachu na gimnazjum.
Przewodniczacy poparl propozycje wojta i stawke 55 zl. W zwiazku ze zgloszon^ przez
radnego propozycji 52 zl, poprosil o przeglosowanie zgloszonych propozycji:

stawka podatku 55 zl/dt 52 zl/dt
„za" 11 3
„przeciw" 3 6
„wstrzymato sie" 1 6
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly w sprawie obnizenia ceny skupu zyta do celow
wymiaru podatku rolnego, ze wskazaniem stawki 55 zl za 1dt i poddal pod glosowanie. W
glosowaniu udzial wzielo 15 radnych, wwyniku glosowania; "za" - glosowalo 12 radnych,
"przeciw" - 2 radnych, "wstrzymuj^cy sie" - 1 radny.
Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala w sprawie obnizenia ceny skupu zyta do celow
wymiaru podatku rolnego zostala podjeta.
( zalacznik nr 10 - Uchwala Nr 11/7/14 )
Pkt 13. Uchwala w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Zgromadzenia w
Miedzygminnym Zwiazku Wodociijgow i Kanalizacji w Lomzy.
Wojt wyjasnil, ze Gmina Klukowo nalezy do Miedzygminnego Zwiazku Wodoci^gow i
Kanalizacji wLomzy. Zgodnie ze Statutem Zwiazku Wojt jest przedstawicielem gminy w
Zgromadzeniu, drugiego wskazuje rada podejmuj^c uchwate w tej sprawie.
Wzwiazku z wygasnieciem mandatu radnego poprzedniej kadencji, ktory reprezentowal
gmine nalezy wybrac osobe, ktora razem z wojtem bedzie przedstawicielem Gminy w
MZWiK w Lomzy.
Pan Tyminski Piotr zglosil pana Waszczuk Rafala do reprezentowania Gminy Klukowo w
Zgromadzeniu MZWiK w Lomzy.
Pan Waszczuk Rafal - radny wyrazil zgode.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do
Zgromadzenia w Miedzygminnym Zwiazku Wodociqgow i Kanalizacji w Lomzy,
wskazuj^c nazwisko pana Waszszuka Rafala.
Przeprowadzono glosowanie. Wglosowaniu udzial wzielo 15 radnych, "za" - glosowalo
14 radnych, "przeciw" - 0 radnych, "wstrzymujacy sie" - 1radny.
Uchwala w sprawie wyznaczenia przedstawiciela do Zgromadzenia w Miedzygminnym
Zwiazku Wodoci^gow i Kanalizacji w Lomzy zostala podjeta.
( zalacznik nr 11- Uchwala Nr II/8/14 )
Pkt 14. Uchwala w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014
- 2018 rok.
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Pani Skarbnik zapoznala radnych z objasnieniami do zmian Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Klukowo na lata 2014-2018.
Dyskusji nie bylo.
Przewodniczacy odczytal projekt uchwaly w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie
Finansowej na 2014 r. i poprosil o glosowanie. W glosowaniu udzial wzielo 15 radnych
"za" - glosowalo 15 radnych.
Uchwala w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 2014 - 2018 rok zostal
podjeta jednoglosnie.
( zalacznik nr 12 - Uchwala Nr 11/9/14 )
Pkt 15. Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2014 r.
Pani Skarbnik przedstawila objasnienia do projektu uchwaly w sprawie zmian w budzecie
Gminy Klukowo na 2014 rok.
Pan Tyminski Piotr zwrocil uwage, ze zgodnie z pkt. 10 zal^cznika nr 4, zwieksza sie
jeszcze wydatki budzetowe z tytulu dochodu ze sprzedazy napojow alkoholowych, z
przeznaczeniem na przeciwdzialanie alkoholizmowi, gdzie w ciaj*u roku przewidziane w
budzecie srodki na ten eel nie s^ wykorzystywane.
Pani Skarbnik wyjasnila, ze dochody gminy z tytulu wydanych zezwoleh na sprzedaz
alkoholu s^ kwalifikowane w budzecie, a jako wydatki zwiqzane z przeciwdzialaniem
alkoholizmowi rozdysponowane s^ przez Gminny Komisji Alkoholow^ i na inny eel niz
wydatki ponoszone zgodnie z uchwalonym Programem nie moga^ bye przeznaczone.
Pan Ksepka Tadeusz sugerowal, aby rozwazyc mozliwosc korzystania z podmiotow
zajmuj^cych sie profilaktyka^ i problemami alkoholowymi dla rodzin dotknietych
problemem alkoholowym, jednoczesnie zaapelowal do dyrektorow szkol o wystepowanie
z wnioskami o pokrycie kosztow na organizacje programow profilaktycznych dla dzieci i
miodziezy.
Pani Hanna Konopka Dyrektor Szkoly Podstawowej w Kuczynie, wyjasnila, ze jej szkola
w listopadzie zlozyla projekt edukacyjno - profilaktyczny, reahzowany pod patronatem
Gminnej Komisji Rozwi^zywania Problemow Alkoholowych w Klukowie. Tytul projektu:
,.Chce bye zdrowy i do pracy gotowy, dlatego nie marnuje zycia na uzycia: alkoholu,
narkotykow i innych specyfikow. Agresja i przemoc to wielka niemoc!"
Projekt realizuje szkola podstawowa w Kuczynie dla uczniow klas IV-VI, w okresie od
stycznia do czerwea 2015 r.
Pan Tyminski Piotr sugerowal, aby spotkania z dziecmi prowadzili specjalisci obejmujqc
dzieci i mlodziez z calej gminy.
Przewodniczacy odczytala projekt uchwaly w sprawie zmian w budzecie gminy na 2014
r. i poddal pod glosowanie.
W glosowaniu udzial wzielo 15 radnych w wyniku glosowania „za" - glosowalo 15
radnych.
Przewodniczacy stwierdzil, ze uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2014 r.
zostala podjeta jednoglosnie.
( zalacznik nr 13 - Uchwala Nr 11/10/14 )
Pkt 16. Zapytania i wolne wnioski.
Przewodniczacy zapoznal radnych z pismem, ktore wplynelo 28.11.2014 r. od
przedstawiciela sklepu Delikatesy Centrum w Klukowie, w sprawie zwiekszenia ilosci
punktow sprzedazy napojow alkoholowych. Zgodnie ze Statutem Gminy Klukowo,
inicjatywe uchwalodawcz^ posiada miedzy innymi grupa radnych w liczbie 3. W zwiazku
z powyzszym zostal przygotowany wniosek w sprawie zmiany uchwaly w sprawie
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ustalenia liczby punktow sprzedazy napojow alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc
sprzedazy tych napojow na terenie gminy Klukowo.
Przewodniczacy poprosil radnych, popierajacych inicjatywe zmiany uchwaly opodpisanie
wniosku. ( Wniosek i projekt uchwaly w zalaczeniu - nr 14 )
W wyniku dyskusji glos zabral:
Pan Ksepka Tadeusz stwierdzil, ze Rada Gminy realizuje i dziala zgodnie z przepisami
„wyzszej rangi", a w tym przypadku nalezy postepowac zgodnie z ustawy o wychowaniu
i przeciwdzialaniu alkoholizmowi, ktorej glownym zalozeniem jest „ograniczenie
dostepnosci do alkoholu".
PanTyminski Piotrwyjasnil, ze sprawa zmiany uchwaly bylajuz rozpatrywana przez sklad
poprzedniej Rady, ktory jednoznacznie wypowiedzial sie w tej sprawie, ze nie nalezy
zmieniac prawa pod potrzeby danego przedsiebiorcy, aby nie bye pos^dzonym o lobbing.
Pan Pawel Klepacki - dyrektor Zespolu Szkol w Klukowie, wyrazil stanowczy sprzeciw
w sprawie wyrazenia zgody na sprzedaz alkoholu w sklepie, ktory s^siaduje bezposrednio
z budynkiem szkoly, znajduje sie blisko placu zabaw i boiska.
Przewodniczacy poddal pod glosowanie wniosek o niewyrazenie woli zmiany uchwaly.
W glosowaniu wzielo udzial 15 radnych „za" - glosowalo 13 radnych, „przeciw" - 0,
„wstrzymalo sie" - 2 radnych.
Pan Tyminski Piotr zwrocil uwage na rozne godziny swiecenia lamp ulicznych we wsiach
na terenie gminy oraz o zmiane kursu autobusu szkolnego, ktory najwczesniej zabiera
dzieci z obwodu szkoly w Luniewie Malym i przywozi do Gimnazjum w Klukowie.
Wojt wyjasnil, ze od 20 grudnia do 9 stycznia tj. w okresie swiatecznym zlecil
przestawienie zegarow regulujcpych oswietlenie uliczne, ktore ma swiecic od 1600 do 600.
O swieceniu w innych godzinach nalezy poinformowac urz^d.
Sprawa kursu autobusu szkolnego dowozapego dzieci bedzie rozpatrzona, o mozliwosci
zmiany rada zostanie powiadomiona.
Pan Antoniak Marek- sohys wsi Dzikowiny zwrocil uwage, ze rada szuka pieniedzy przez
zwiekszenie podatkow dla rolnikow a nie daje sie koncesji na sprzedaz alkoholu z ktorej
gmina miala by dochody.
Pan Tyminski Piotr wyjasnil, ze dochody z koncesji nie s^ duze a ich przeznaczenie jest
scisle okreslone i musi bye przeznaczone na przeciwdzialanie alkoholizmowi.
Pan Borek Stanislaw stwierdzil, ze rada stanowi prawo i kazdy mieszkaniec ma prawo
zwrocic sie do niej o jego zmiane.
Pan Klosek Andrzej - soltys wsi Kaliski, poruszyl problem dowozenia dzieci z jego
miejscowosci do szkoly we wsi Wyszonki Koscielne. Wyjasnil, ze droga jest w bardzo
zlym stanie, nie zawsze samochodem osobowym mozna przejechac, a koszty zwracane za
dowozenie dzieci nie pokrywaj^ realnych wydatkow.
Pan Wojt zapewnil, ze przyjrzy sie sprawie i o podjetych decyzjach powiadomi
zainteresowanych.
Pkt 17. Zamkni^cie obrad sesji.
Wzwiazku zwyczerpaniem porz^dku obrad sesji Przewodniczacy podziekowal wszystkim
za przybycie i udzialw obradach sesji i zamknaj sesje o godzinie 1330.
„Zamykam II sesj? Rady Gminy Klukowo".

Przewodniczacy/ Rady Gminy
Protokolowala: jJj'/Ji\

Andrzej Tyminski
Urszula Zgiet
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